

Sitno, 11 sierpnia 2017 r.

ST.0002.VII.38.2017

Protokół Nr XXXVIII/2017
R a d y G m i n y
w Sitnie
z dnia 11 sierpnia 2017 roku

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Podjęcie uchwał:
 - *w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sitnie do prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym (209);*
 - *zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu udzielenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Sitno (210);*
6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy.
7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
8. Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni:

1. Biłant Tomasz
2. Chaińska Joanna
3. Chmiel Teresa
4. Gąsior Tomasz
5. Klikicki Krzysztof
6. Kozak Leszek
7. Łazarczyk Tomasz
8. Mazurek Janusz
9. Ryszcuk Jan
10. Szawarski Ryszard
11. Torba Janusz
12. Wydmański Władysław
13. Sokołowski Dariusz

Radny nieobecny:

1. Tokarz Kazimierz
2. Polski Robert

Ad. 1
Otwarcie obrad

Pan Krzysztof Klikicki – Przewodniczący Rady otworzył obrady XXXVIII Sesji Rady Gminy Sitno. Na wstępie Przewodniczący powitał Wójta Gminy Sitno Pana Mariana Bernata, Skarbnik Gminy Panią Jolantę Hryciuk, Kierownik GOPS Panią Barbarę Tor, Dyrektor Centrum Kultury z Biblioteką w Sitnie Panią Agnieszkę Grzesiuk, gości oraz Radnych.

Obrady rozpoczęły się o godz. 12.00 i trwały do godz. 14.00.

Ad. 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

Pan Przewodniczący zaznaczył, że na sali obrad obecnych jest 13 Radnych, wobec czego zachowane zostało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Pan Przewodniczący zapytał, czy występują jakieś uwagi dotyczące porządku obrad. Następnie poddał go pod głosowanie.

Radni Gminy Sitno przyjęli proponowany porządek obrad wraz z zaproponowanymi zmianami jednomyślnie.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał i Wniosków weszli nw. Radni: Pani Teresa Chmiel, Pan Ryszard Szawarski i Pan Janusza Torba.

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej składu przez Radnych 10 głosami za, wstrzymało się - 3, przeciw- 0.

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad.

Ad. 4
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół został dostarczony tydzień wcześniej razem z projektami uchwał na sesję. Po czym zapytał, czy występują jakieś uwagi dotyczące protokołu, następnie poddał go pod głosowanie.

Protokół z sesji Rady Gminy o numerze XXXVII/2017 został przyjęty jednomyślnie.

Ad. 5

Podjęcie uchwał

Pan Przewodniczący Krzysztof Klikicki poprosił Panią Teresę Chmiel o odczytanie projektów uchwał.

Pani Teresa Chmiel odczytała kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia:

1. *Uchwała Nr XXXVIII/209/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 11 sierpnia 2017 r. w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sitnie do prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym*

Pan Wójt w skrócie omówił treść uchwały. W szczególności poinformował, że sprawy dotyczące stypendiów socjalnych chciałby przekazać do GOPS w Sitnie.

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną Uchwałę.

W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0.

2. *Uchwała Nr XXXVIII/210/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 11 sierpnia 2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu udzielenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Sitno*

Pan Przewodniczący zaznaczył, że Pan Wójt już wcześniej w skrócie omówił treść uchwały.

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną Uchwałę.

W głosowaniu jawnym głosowało 13 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0.

Pan Przewodniczący po podjęciu uchwał poinformował, że Komisja Rolnictwa chciałaby przedstawić kandydatów na dożynki, zaś Komisja Rewizyjna poinformować obecnych o rozpatrzeniu i wyrażeniu opinii na temat petycji skierowanej do Przewodniczącego Rady Gminy Sitno i Wójta Gminy Sitno.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa odczytał protokół. Komisja Rolnictwa na posiedzeniu zajęła stanowisko w sprawie:

1. Pozytywnego zaopiniowania kandydatur na starostów (dotyczy: dożynek gminno-parafialnych): Pani Stelli Chrzan i Grzegorza Ładnowskiego; Przedstawienia kandydatur rolników do wyróżnienia na dożynkach powiatowych:
 - 1) Malowany Andrzej
 - 2) Michałek Zdzisław

Pan Wójt zaakceptował propozycje.

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał, jakie stanowisko zajęła Komisja Rewizyjna w sprawie petycji. Nadmienił, że w dniu 31 lipca 2017 r. w Sitnie odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej Gminy Sitno, którego celem było wykonanie uchwały Nr XXXVII/208/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 30 czerwca 2017 r. w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli o charakterze doraźnym. Przyczyną podjęcia powyższej uchwały była złożona w dniu 29 czerwca 2017 r. (data wpływu) petycja Pani Urszuli Kapłon, reprezentowanej przez pełnomocnika Pana Jarosława Kapłon, w sprawie o niedokonywanie „odtworzenia drogi” na działce ewidencyjnej nr 1444 obręb 0009 Jarosławiec z uwagi na niecelowość przeprowadzenia tej procedury (możliwy dostęp do drogi publicznej na drugim krańcu nieruchomości), oraz znaczny nakład kosztów. Nadmienił, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie wnosi o nieuwzględnienie petycji z dnia 26 czerwca 2017 r., złożonej przez Pana Jarosława Kapłona działającego, jako pełnomocnik Pani Urszuli Kapłon, w sprawie o niedokonywanie odtworzenia drogi na działce ewidencyjnej nr 1444 obręb 0009 Jarosławiec, jako bezzasadnej. Wtrącił, że posiada także projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Pani Urszuli Kapłon, który chciałby, żeby został uwzględniony w materiałach do podjęcia na następnej sesji w dniu 25 sierpnia 2017 r.

Ad. 6

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy

Pan Wójt omówił następujące kwestie:

1. Wodociąg, kanalizacja;
2. Chodniki;
3. Odbiór dróg;
4. Drogi;
5. Rewitalizacja;
6. Projekt na budowę kanalizacji sanitarnej;
7. Woda – Jarosławiec;
8. Oświetlenie uliczne;
9. Remont wiaty w Sitnie;
10. Szkoła w Cześnikach - odwodnienie;
11. Szkoła w Jarosławcu – wymienione grzejniki;
12. Orlik – siatka zabezpieczająca przed wypadaniem piłki za ogrodzenie;
13. Wojewódzkie święto sportu w Krasnobrodzie;
14. Ogrodzenie placu zabaw w Stanisławce – do realizacji;
15. Oznakowanie miejscowości - tabliczki;

16. KGW Horyszów Polski – remont świetlicy;
17. Zarośnięte przejazdy dróg polnych – do realizacji;
18. Ośrodek Zdrowia w Sitnie - naprawa grzejników;
19. Puchar Przewodniczącego Rady Gminy;
20. Konkurs na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół w Sitnie;
21. Ostrzeżenia o upałach;
22. MZK – Czołki;
23. Plan studium – opisówki (dachy, nachylenia);
24. Dożynki Powiatowe;
25. Dożynki w Jarosławcu – sprawy organizacyjne.

Pani Agnieszka Grzesiuk przedstawiła program dożynek.

Pan Przewodniczący poinformował o pucharze Przewodniczącego Rady Gminy Sitno, który odbędzie się 20 sierpnia 2017 r. Poinformował o Bitwie pod Komarowem, piśmie z RIO, na które Pan Wójt odpowiedział oraz o najbliższej sesji, która odbędzie się 25 sierpnia 2017 r.

Ad. 7

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.

Pan Janusz Torba zapytał o drogę Horyszów Polski – Karp?

Pan Wójt odpowiedział, że droga nie była jego inicjatywą, tylko Pana Krzysztofa G.

Pan Tomasz Gąsior poprosił o remont dróg w Stanisławce. Nadmienił, że została zakupiona pilarka spalinowa do straży. Drużyna kobieca zgodnie z obietnicą Pana Wójta była na spływie kajakowym. Odniósł się do drogi koło Pana T. argumentując, że prosił o jej poprawienie już na początku kadencji, ale sprawa tej drogi dalej nie została uregulowana. Nadmienił o gruzie na drogę skierowaną w stronę Żukowa ze zwrotu z funduszu sołeckiego. Pan Wójt zaznaczył, że priorytetem jest droga Horyszów Polski - Rozdoły. Odniósł się do wypowiedzi Pana Tomasza Gąsiora i stwierdził, że posiada on dużą ilość hektarów, dlatego też chce, żeby ta droga została dopięta. Nadmienił, że w chwili obecnej gmina nie posiada środków na wymienioną przez Pana Tomasza drogę. Wy tłumaczył, że występuje tam wąwóz, który trzeba byłoby zasypać, a wiąże się to z dużymi nakładami pieniężnymi.

Pan Tomasz Gąsior prosi Pana Wójta, żeby postarał się to wykonać, dodał, że w/w droga około 20 lat temu była wyznaczona przez geodetę, ale nie została do końca zrealizowana. Nadmienił ponownie o gruzie.

Pan Wójt wtrącił, że 20 lat temu nie był Wójtem. Dodał, że postara się sprowadzić geodetę i zamknąć temat wąwozu.

Nadal trwa rozmowa na temat w/w drogi (wąwóz) pomiędzy Panem Wójtem, a Tomaszem Gąsiorem.

Pan Leszek Kozak zapytał o drogi (poprawę drogi żużlem) i chodniki.

Pan Wójt odpowiedział, że na chwilę obecną chce zakończyć jedną inwestycję, następnie rozpocząć następną. W skrócie omówił poprawę dróg i chodników.

Pan Jan Ryszczuk zapytał o remont przystanku koło Pana P. (wymiana plexi), oznakowanie budynków (tablice informacyjne), poprawę elewacji remizy oraz poprosił

o fachowca, który zajmuje się elektryką do samochodu strażackiego, wspomniał również o dociepleniu kuchni na zimę w remizie.

Pan Wójt oznajmił, że budynek remizy nie został jeszcze uregulowany, ale zostanie to wykonane. Dodał, że tablice inf. są już przygotowane. Odnośnie przystanku zostanie wstawiona blacha. Poinformował także o elektryku. Zakomunikował, że zaczynają się zebrania sołeckie.

Pan Ryszard Szawarski zaproponował, żeby zakończyć remont chodników w Jarosławcu. Odniósł się do wiaty, dodał, że zapyta właściciela o jej przewóz.

Pan Władysław Wydmański: „Panie Wójcie, ja mam pytanie odnośnie tego oświetlenia, tam Pan nawiązał, że pismo Pan napisał, oczywiście otrzymałem kopię pisma, no, ale musimy podjąć jakieś zdecydowane działania, żeby ten projekt powstał, bo samo pismo nam tematu nie załatwi, umowy nie ma, gdyby była umowa, to by było prościej rozmawiać z tym projektantem. Jak się umawia człowiek na słowo, to potem wychodzą takie sytuacje, że nie wiadomo, jak takiego Pana zmusić do przygotowania projektu. Druga sprawa śmieci, cykl odbierania śmieci żeśmy zmniejszili, było, co 3 tygodnie, teraz odbierane śmieci są w cyklach 4 tygodniowych i mam pytanie, ja i mieszkańcy gminy, co mamy robić z nadwyżką śmieci, gdzie mamy je gromadzić, bo to jest bardzo poważny problem, naprawdę. Tydzień czasu to jest bardzo dużo, pojemniki na śmieci pozostały takie jak mieliśmy wcześniej i te śmieci się nie mieszczą i jeszcze taka uwaga, 4 sierpnia Wojewoda Lubelski ogłosił nabór wniosków na realizację w 2018 r. zadań w ramach Programu Rozwoju Gmin i Powiatowej Infrastruktury drogowej na lata 2016 – 2019. Nabór wniosków o dofinansowanie zadań prowadzonych będzie w okresie od 1 do 15 września 2017 r. Program przewiduje udzielenie Jednostkom Samorządu Terytorialnego dotacji celowej z budżetu Państwa na dofinansowanie zadań własnych z zakresu budowy, rozbudowy lub remontu dróg powiatowych i gminnych. Także może byśmy tutaj skorzystali z okazji i złożyli taki wniosek, żeby tutaj troszeczkę poprawić stan naszych dróg w gminie.”

Pan Wójt odpowiedział, że w kwestii śmieci postara się rozmawiać, żeby Ekomega dodała dodatkowe śmietniki. Wtrącił, że śmieci zmieszanych jest bardzo mało, bo więcej jest segregowanych.

Pan Władysław Wydmański: „Panie Wójcie, ale ja mówię o śmieciach segregowanych, ja nie mówię o niesegregowanych, bo wiem, że większość mieszkańców gminy segreguje śmieci.”

Pan Wójt zapytał, czy brakuje worków?

Pan Władysław Wydmański: „Ja nie dyskutuję nad segregowaniem w sensie butelki szklane, pety i inne, tylko chodzi o te, które nie można w żaden sposób odsegregować.”

Pan Wójt odpowiedział, że w takim wypadku trzeba wnioskować o dodatkowy worek, bądź pojemnik.

Pan Władysław Wydmański: „Tylko, że dodatkowego worka nie postawię przy kontenerze, bo mi psy i koty rozniosą po całej posesji albo osiedlu.”

Pan Wójt dodał, że obecnie jest forma zryczałtowana, dzięki temu faktura za śmieci jest mniejsza. Poprzednie rozwiązanie było regulowane od ilości oddawanych odpadów. Dla przykładu podał, że inne gminy także mają formę zryczałtowaną.

Pan Władysław Wydmański: „Ale ja nie mówiłem w imieniu osiedla, tylko całej gminy. Nie wiem, czy problem w pozostałych miejscowościach nie istnieje, bo w tym

momencie Pan tutaj uderza znowu w osiedle. Ja reprezentuje osiedle, wypowiadam się w imieniu osiedla, trudno żebym się wypowiadał w imieniu innych miejscowości, może poprosimy jeszcze radnych, żeby się wypowiedzieli w tej kwestii.”

Pan Janusz Mazurek poinformował o rodzinie w swojej miejscowości, u której występuje niepełnosprawność. Brakuje im miejsca w pojemniku na śmieci. Zapytał o rozwiązanie.

Pan Wójt odpowiedział, że będzie kontaktować się w tym temacie z Ekomegą. Odnośnie popiołu- gmina będzie odbierać we własnym zakresie.

Pan Władysław Wydmański: „Ja mam Panie Wójcie jeszcze pytanie, może trzeba porozmawiać z firmą Ekomegą. Może porozmawiajmy, niech dostarczą jakieś mniejsze pojemniki i mam takie pytanie, czy w tej chwili mają dostarczyć do każdej rodziny, czy do rodzin, które mają problem ze zmieszczeniem takiej ilości śmieci. Jest to temat, którego nie możemy sobie tak po prostu zostawić i pominąć, bo problem jest i będzie.”

Pan Wójt oznajmił, że na chwilę obecną trzeba się zastanowić, zaprosić przedstawiciela z Ekomegi i na następnej sesji temat śmieci zamknąć.

Pan Władysław Wydmański wspomniał o dofinansowaniu prosił, żeby Pan Wójt się do tego odniósł.

Pan Wójt oznajmił, że projekty na drogi były składane w 2015 r. Zaznaczył, że są to bardzo kosztowne inwestycje i jeżeli zostałyby przekazane na nie środki, to wykonalność dróg w gminie by się zmniejszyła. Wspomniał o budowie wodociągu.

Pan Janusz Torba poprosił Pana Wójta o poinformowanie mieszkańców na spotkaniach sołeckich, żeby nie nawozili ziemi na drogi utwardzone.

Pan Jan Ryszczyk zapytał o kotły i solary.

Pan Wójt zaznaczył, że nie zna szczegółów odnośnie V-atu. Przetarg będzie robiła firma zewnętrzna. Do końca czerwca 2018 r. instalacje będą wykonane. W obecnym roku chciałby wykonać kotły, w przyszłym solary. Fotowoltaika jest na liście i czeka. Termomodernizacja budynku gminy prawdopodobnie przejdzie, lecz dofinansowanie to tylko 50% na 50%.

Pan Tomasz Biłant zadał pytanie: „W związku z tym, że idzie nitka przez Stabrow, mieszkańcy dzwonią do mnie i pytają, czy są przewidziane tam zawory i jakie będą możliwości podłączenia się do tych wodociągów? Dziękuję bardzo.”

Pan Wójt poinformował o miejscach, w których będą znajdować się zawory. Na wszystkie wyjścia będą zamontowane zasuwy. Wszyscy, którzy są w obrębie sieci będą mogli się podłączyć. Pozostali zaś na podstawie ankiety i około 53-54% mieszkańców deklaruje podłączenie. Także na wstępie trzeba zaprojektować i realizować projekt. Poinformował, jakie miejscowości chcą się podłączyć i jaka jest liczba chętnych osób.

Ad. 8
Zamknięcie obrad sesji

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji, Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołował:

Krzysztof Prokopowicz

Przewodniczący Rady Gminy
Krzysztof Klikicki